

Title (en)
Device for ironing articles of clothing.

Title (de)
Vorrichtung zum Glätten von Kleidungsstücken.

Title (fr)
Dispositif de repassage de vêtements.

Publication
EP 0413252 A1 19910220 (DE)

Application
EP 90115256 A 19900808

Priority
DE 8909911 U 19890818

Abstract (en)
A device (1) for ironing articles of clothing, having a suspension apparatus (3) for the article of clothing (2) and a hem-clamping device, is described. The hem-clamping device contains a shaping part (10) which can be extended outwards from the centre line and which, during extension, takes up the hem (15) of the article of clothing by pivoting about a pivot point. To prevent the formation of a tag on the hem, it is proposed to move the shaping part, during extension, in a path (11) which corresponds at least approximately to the pivoting path (17) described by the hem (15).
<IMAGE>

Abstract (de)
Es wird eine Vorrichtung (1) zum Glätten von Kleidungsstücken mit einer Aufhängevorrichtung (3) für das Kleidungsstück (2) und einer Saumspanneinrichtung beschrieben. Die Saumspanneinrichtung enthält ein von der Mittellinie nach außen ausfahrbares Formteil (10), das beim Ausfahren den Saum (15) des Kleidungsstückes unter Verschwenken um einen Schwenkpunkt mitnimmt. Um eine Zipfelbildung am Saum zu verhindern, wird vorgeschlagen, das Formteil beim Ausfahren in einer Bahn (11) zu bewegen, die zumindest annähern der vom Saum (15) beschriebenen Schwenkbahn (17) entspricht.

IPC 1-7
D06F 71/40; **D06F 73/00**

IPC 8 full level
D06F 71/40 (2006.01); **D06F 73/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
D06F 71/40 (2013.01); **D06F 73/00** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] EP 0122568 A2 19841024 - FUMAGALLI ANGELO [IT], et al
- [X] US 4728015 A 19880301 - HOLZAPFEL MICHAEL [US], et al
- [X] GB 1127353 A 19680918 - ANTHONY WESLEY SWAIN
- [XD] DE 3507757 A1 19860911 - NORMBAU GMBH [DE]
- [A] GB 2210630 A 19890614 - EVERETT DEV LTD [GB]
- [A] FR 1507593 A 19671229

Cited by
DE9215813U1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
DE 8909911 U1 19900927; DE 59005598 D1 19940609; EP 0413252 A1 19910220; EP 0413252 B1 19940504

DOCDB simple family (application)
DE 8909911 U 19890818; DE 59005598 T 19900808; EP 90115256 A 19900808